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Ε π ί κ α ι ρ η  Ε ρ ώ τ η σ η  

Προς τον κ. Υπουργό Δικαιοσύνης 

 

Θέμα: «Γιατί καθυστερεί η συζήτηση στη Βουλή της νομοθετικής πρότασης για τη 
συμμόρφωση της Ελλάδας με τις αποφάσεις του Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου 
Δικαιωμάτων του Ανθρώπου (Ε.Δ.Δ.Α.)»; 

 
Η Ειδική Μόνιμη Επιτροπή Παρακολούθησης των Αποφάσεων του Ευρωπαϊκού 

Δικαστηρίου των Δικαιωμάτων του Ανθρώπου (ΕΔΔΑ), σε κοινή συνεδρίαση με την 
Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υποθέσεων της Βουλής, σε μια χωρίς προηγούμενο στην 
κοινοβουλευτική ιστορία πρωτοβουλία, συζήτησαν και σχεδόν ομόφωνα αποδέχθηκαν να 
υιοθετήσουν από κοινού σχέδιο πρότασης του Νομικού Συμβουλίου του Κράτους για τη 
συμμόρφωση της Ελλάδας με τις αποφάσεις του Δικαστηρίου. Η πρόταση αυτή νόμου, με 
τις υπογραφές της μεγάλης πλειονότητας των βουλευτών των Επιτροπών από τα κόμματα 
της Νέας Δημοκρατίας, του ΣΥΡΙΖΑ, του Κινήματος Αλλαγής και του Μέρα25 κατατέθηκε 
την 9/7/2020 στη Βουλή.  

Έκτοτε, ενώ έχει ολοκληρωθεί η προβλεπόμενη από το Σύνταγμα και τον Κανονισμό 
προδικασία (έκθεση του ΓΛΚ κ.λπ.) η πρόταση δεν εισάγεται προς ψήφιση στη Βουλή, παρά 
την ρητή συνταγματική πρόβλεψη του άρθρου 74 παρ. 6 κατά την οποία «μία φορά το μήνα, 
σε ημέρα που θα προσδιοριστεί από τον Κανονισμό, εγγράφονται στην ημερήσια διάταξη 
κατά σειρά προτεραιότητας και συζητούνται εκκρεμείς προτάσεις νόμων». Κατά τις εξηγήσεις 
που δόθηκαν κατά την Διάσκεψη των Προέδρων, η ευθύνη για την αντισυνταγματική αυτή 
καθυστέρηση, είναι του Υπουργείου Δικαιοσύνης, διότι δεν προβαίνει στην άσκηση των 
σχετικών αρμοδιοτήτων του, παρά την πρωτοφανή συναίνεση που συγκέντρωσε το κοινό 
σχέδιο πρότασης.   

Επειδή η καθυστέρηση της συζήτησης της πρότασης νόμου αυτής, πέρα από την 
προφανή αντισυνταγματικότητά της, δημιουργεί σημαντικά ουσιαστικά προβλήματα για την 
εξυπηρέτηση του δημοσίου συμφέροντος, δεδομένου ότι με τη θέσπιση των προτεινόμενων 
νομοθετικών διατάξεων ευθυγραμμίζεται η εθνική έννομη τάξη με την ευρωπαϊκή, με άμεσο 
αποτέλεσμα τον τερματισμό της επιτήρησης πολλών υποθέσεων που εκκρεμούν για πολλά 
χρόνια ενώπιον της Επιτροπής Υπουργών του Συμβουλίου της Ευρώπης, την αρχειοθέτηση 
45 τουλάχιστον από τις 186 ανεκτέλεστες αποφάσεις, τον επαναπατρισμό ή τη διαγραφή 
από το πινάκιο τουλάχιστον 300 από τις εκκρεμείς ελληνικές υποθέσεις στο ΕΣΔΑ. 
Ενόψει των ανωτέρω, ερωτάται ο κύριος Υπουργός:  
1. Ποιος είναι ο λόγος της καθυστέρησης συζήτησης της σημαντικής αυτής 

πρότασης νόμου; 
2. Πότε προτίθεται να προβεί στις αρμοδιότητες ευθύνης του για να συζητηθεί, 

επιτέλους, αυτή στη Βουλή; 
 

 
Ο ερωτών βουλευτής 

 
Κατρούγκαλος Γιώργος 
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